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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm (L) 

utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering av 

protokoll ska ske senast torsdagen den 10 december 2015. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens sammanträde 

den 22 oktober 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 22 oktober 2015, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 17 november 2014 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 17 november 2015, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med 11 november 2015 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Anmälan av förvaltningsutlåtande som svar på remiss från 

kommunstyrelsen om förslag om allmänna råd med kommentarer 

om kommunernas aktivitetsansvar och Skolverkets föreskrifter om 

innehållet i dokumentationen av insatser för de ungdomar som 

omfattas av kommunernas aktivitetsansvar, dnr 1.6.1-9802/2015. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för oktober 2015 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Projekt: Från nyanländ till nyanställd lärare 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som redogörelse 

för projektet ”Från nyanländ till nyanställd lärare”. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 17 

september 2015, dnr 1.5.3-9823/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen kommer att starta ett projekt med namnet 

”Från nyanländ till nyanställd lärare” som pågår mellan februari 

2016 och december 2018. Målgruppen är personer som flyttat till 

Sverige och som har en akademisk utbildning till lärare. Projektet 

samlar 8 myndigheter och organisationer  med ansvar från första 

dagen i Sverige tills det att en legitimerad lärare anställs i 

Stockholms stad. Målsättningen är att denna process ska kunna 

effektiviseras genom samverkan, exempelvis att processer går från 

att vara sekventiella till att bli parallella, men också med fokus på 

att utveckla en svenskautbildning och kompletteringsutbildning i 

nära samverkan med stadens skolor och lärare. Projektet har en 

terminskapacitet på 30 kandidater och utbildningsförvaltningen är 

projektägare och beställare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning, grundskoleavdelningen, avdelningen för 

uppdrag för lärande och elevhälsa samt 

arbetsmarknadsförvaltningens avdelning för SFI Stockholm. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som redogörelse 

för projektet ”Från nyanländ till nyanställd lärare”. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 8  

Kompletterande förslag till genomförandebeslut avseende 

ombyggnad och tillbyggnad av Nälstaskolan på grund av 

ökade kostnader 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

avseende reviderad kostnad för om- och tillbyggnad av 

Nälstaskolan där kostnaden ökat från 199,9 mnkr till 263,2 

mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande i enlighet med tjänsteutlåtandet 

med en tillkommande projektkostnad om 63,3 mnkr och 

tillkommande hyresgenererande kostnad om 2,1 mnkr år 1.   

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

november 2015, dnr 13-324/2348. 

 

En ny offert har inkommit från SISAB på grund av en 

felkalkylering. Den nya hyresgenererande projektkostnaden för om- 

och tillbyggnaden uppgår enligt offert till 263,2 mnkr. Beräknad 

total kostnad för evakueringspaviljonger oförändrad; 11,0 mnkr. 

Beräknad årshyra efter om- och tillbyggnad: 17,4 mnkr. 

Projekttiden beräknas till fyra års byggtid. Och start juni 2015 med 

färdigställande juli 2019. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB samt 

stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

avseende reviderad kostnad för om- och tillbyggnad av 

Nälstaskolan där kostnaden ökat från 199,9 mnkr till 263,2 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott medgivande i enlighet med tjänsteutlåtandet med 

en tillkommande projektkostnad om 63,3 mnkr och 

tillkommande hyresgenererande kostnad om 2,1 mnkr år 1.   

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Förvaltningens förslag till nya riktlinjer för fristående förskolor 

i Stockholms stad 

 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att bordlägga ärendet. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 9 

november 2015, dnr 1.3.2–9818/2015. 

 

I kommunfullmäktiges budget för 2015 fick utbildningsnämnden i 

uppdrag att revidera riktlinjerna för godkännande och rätt till bidrag 

för enskilda huvudmän med särskilt fokus på bemanning och 

personalens utbildningsnivå.  

 

Utbildningsförvaltningen har under året genomfört ett arbete med 

att revidera nuvarande riktlinjer i syfte att skapa ett tydligare 

ramverk av de uttolkningar som görs i nämndens tillsyns- och 

godkännandeprocess. 

 

Riktlinjerna för fristående förskolor innehåller de krav som staden 

ställer för att bedriva förskoleverksamhet i Stockholms stad. 

Riktlinjerna utgår från de nationella kraven i skollagen och 

läroplanen gällande till exempel personalens kompetens, 

kvalitetsarbete, lokalernas utformning och barnsäkerhet. 

 

De reviderade riktlinjerna innehåller flera ställningstaganden inom 

centrala områden för förskolan men även delvis nya 

bedömningsområden såsom exempelvis konfessionell inriktning, 

barnkonsekvensanalys och krav på förskollärare i Waldorfförskolor. 

 

Förvaltningens förslag till nya riktlinjer för fristående förskolor 

finns bilagda till detta tjänsteutlåtande. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. Inom ramen för beredningen har även andra instanser 

såsom stadens juridiska avdelning, stadsdelsförvaltningar, 

stadsledningskontoret och referensgruppen för fristående huvudmän 

givits möjligheten att komma med synpunkter på innehållet i 

riktlinjerna. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Att utbildningsnämnden antar utbildningsförvaltningens förslag 

till nya riktlinjer för fristående förskolor i Stockholms stad. 

2. Att de nya riktlinjerna gäller från och med den 1 januari 2016. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bordläggning av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet 

med hans yrkande. 
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§ 10   

Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2016 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de dagar 

och tider under 2016 som föreslås i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

november 2015, dnr 1.1.2-9912/2015. 

 

Förslaget till utbildningsnämndens sammanträdestider för 2016 har 

anpassats till de tider stadsledningskontoret beslutat för inlämnande 

av nämndbehandlade ärenden avseende tertialrapporter, 

delårsbokslut, verksamhetsberättelse och bokslut. 

 

Utbildningsnämnden sammanträder klockan 16.30 på angivet 

datum. Utbildningsnämndens ordförande kan kalla till extra 

sammanträde vid behov. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de dagar 

och tider under 2016 som föreslås i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Ge Stockholms elevråd tillgång till en årlig elevrådsutbildning 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L) och John Kåberg (C). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från 7 

oktober 2015, dnr 1.1.3-7053/2015. 

 

I skrivelse från Lotta Edholm (FP) och John Kåberg (C) föreslås att 

samtliga elevråd och elevkårer på högstadie- och gymnasieskolor i 

Stockholms stad ska erbjudas att delta i årlig elevrådsutbildning 

som staden ordnar. Detta för att bidra till ökad kontinuitet i denna 

verksamhet och bättre kanaler för elevinflytande. Förvaltningen 

ställer sig positiv till förslaget och håller med skribenterna om de 

positiva effekter dessa aktiviteter kan ge. Förvaltningen anser att det 

är viktigt med kunskap om former och innehåll för elevråden så att 

eleverna ska kunna utöva sina demokratiska rättigheter på bästa sätt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan med 

grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Statsbidrag för höjda löner till lärare och vissa andra 

personalkategorier 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001617/2015. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 17 

november 2015, dnr 1.6.1-10056/2015. 

 

I en promemoria från Utbildningsdepartementet återfinns förslag 

och bedömningar som innebär att en satsning på statsbidrag för 

höjda löner till särskilt kvalificerade lärare och vissa andra 

personalkategorier ska genomföras. Syftet med förslaget är att bidra 

till att höja läraryrkets status och attraktivitet och i slutändan leda 

till högre kunskapsresultat i skolan.  

 

Utbildningsförvaltningen är positiv till förslagen i promemorian 

men anser att kriterierna för vilka satsningen avser bör förtydligas, 

särskilt vad som avses med ledande befattningar.  

 

Utbildningsförvaltningen välkomnar en samordning med statsbidrag 

för karriärtjänster för att underlätta administrationen men vill påtala 

att förslaget kommer att innebära ökade kostnader både för enskilda 

skolor och huvudmän. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och kompetens-

försörjning i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi välkomnar regeringens satsning på höjda lärarlöner. Att höja 

lärarnas löner är en viktig del i att öka attraktiviteten inom 

läraryrket, precis som att karriärstjänsterna inom skolan är en annan 

viktig del i detta arbete.  

 

Däremot anser vi att riktade statsbidrag är problematiska eftersom 

de inskränker det kommunala självstyret och bör därför användas 

sparsamt. Istället anser vi att kommunerna bör ta sitt ansvar och 

själva se till att höja lärarlönerna generellt och särskilt för de lärare 

som presterar väl. Stockholms stad lyckades väl under Alliansens 

tid vid makten och när vi lämnade över i oktober 2014 så var staden 

löneledande, dessvärre tog inte den rödgrönrosa majoriteten vid där 

vi slutade vilket resulterat i att lärarlönerna i Stockholms stad nu 

halkar efter.  

 

Vi anser vidare att förslaget är problematiskt utifrån en rad olika 

vinklar. Dels är det ytterst otydligt vilka personer som kan komma i 

fråga för dessa löneökningar, vidare är det oklart hur skolorna och 

staden ska få full kostnadstäckning för såväl löneökningarna som 

för de administrativa merkostnaderna. Vidare ifrågasätter vi 

tillvägagångssättet där den svenska modellen, i vilken parterna gör 

upp avtalen utan politisk inblandning, frångås. Vi anser att den 

rådande modellen bör gälla till dess att annat beslutats på en mer 

övergripande nivå. Utifrån detta anser vi t ex att den 

rödgrönrosamajoriteten istället bör lägga fokus på högre schabloner 

i skolan i syfte att ge ett större förhandlingsutrymme inom ramen 

för den ordinarie lönerörelsen.  

 

Inte heller finns det någon plan för hur dessa lönesatsningar ska 

hanteras långsiktigt samt hur man ska garantera de lärare som 

premineras också gör det permanent och inte riskerar få 

löneökningen tillbakadragen år två eller senare. Det måste finnas en 

tranparens och förutsägbarhet i förslaget men som vi inte ser i detta 

skede. 

 
Särskilt uttalande 
Lotta Edholm m.fl. (L) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Lärarlönerna i Sverige, och i Stockholm, måste fortsätta att höjas. 

Vi är därför bekymrade över att lönelyft utöver avtal nu inte längre 

sker i Stockholm. Den variant på de väl fungerande karriärtjänsterna 

som nu föreslås innebär höjda lärarlöner, vilket är välkommet, men 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 10/2015 

Sida 17 (25) 

2015-11-26 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

det hade varit mer verkningsfullt att bygga vidare på den 

förstelärarreform som Alliansen tog initiativ till. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande från (M). 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) hänvisade till det särskilda uttalande från 

(L). 
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§ 13   

Förebyggande arbete mot islamistisk extremism 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-667/2015. 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

november 2015, dnr 1.6.1-8638/2015. 

 

Erik Slottner (KD) skriver i en motion att kommunen behöver vidta 

konkreta åtgärder i samverkan med externa aktörer för att motverka 

islamistisk extremism. Skribenten pekar på behovet av en 

handlingsplan för hur staden ska arbeta samt en länsövergripande 

avhopparverksamhet med anhörigstöd. Vidare skriver Slottner att 

staden behöver en hjälplinje dit anhöriga och vänner till personer 

som radikaliserats kan vända sig. 

 

Bland de föreslagna åtgärderna nämns att personal i skolor och 

fritidsgårdar ska utbildas i hur man kan förebygga, identifiera och 

förhindra radikalisering. Förvaltningen anser inte att det finns skäl 

att genomföra en särskild satsning för att utbilda skolpersonal i hur 

man identifierar och motverkar islamistisk radikalisering. 

Förvaltningen anser att grund- och gymnasieskolan redan har i 

uppdrag att förmedla en demokratisk värdegrund samt att 

samverkan med socialtjänst, polis och andra relevanta aktörer sker i 

stadsdelarna. Vidare konstaterar förvaltningen att staden arbetar för 

att ta fram en strategi mot våldsbejakande extremism och utgår ifrån 

att strategin även kommer att omfatta den problematik som tas upp i 

motionen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete med 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordförande Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  som svar på remissen anföra följande:  

 

Frågan om våldbejakande extremism är en komplex och allvarlig 

fråga som vi som stockholmspolitiker måste ta på största allvar. Det 

svar som nu föreligger nämnden att besluta om är både 

uppseendeveckande nonchalant och oförstående inför de 

utmaningar som vi står inför. Svaret utgår från att alla typer av 

våldsbejakande extremism bottnar i samma problematik, nämligen 

en ökad segregation, vilket är en direkt felaktig uppfattning. De 

personer och den målgrupp som söker sig till t ex IS och religiös 

extremism drivs ofta av helt andra drivkrafter än vad höger- och 

vänsterextrema grupper gör. Därmed krävs också andra insatser och 

åtgärder för att komma åt den aktuella gruppen.  

 

Att hänvisa till att grund- och gymnasieskolan redan har i uppdrag 

att förmedla en demokratisk värdegrund, normkritik och HBTQ-

kompetens som en lösning på de utmaningar vi står inför är direkt 

provocerande för att inte säga okunnigt. Enligt argumentationen 

anser man inte heller att det behövs särskilda samverkansorgan med 

aktörer såsom socialtjänst, skola, polis, fritidsgårdar och 

särkerhetspolis. Den frågan måste ges högsta prioritet. 

Utbildningsförvaltningen borde dock redan nu intensifiera sitt 

arbete för att motverka våldsbejakande islamistisk extremism. 

 

Vi anser att vi måste ta denna fråga på största allvar genom att ge 

skolpersonalen den kunskap och den information som finns om hur 

man kan upptäcka dessa personer i ett tidigt skede samt var man kan 

vända sig med sina iakttagelser om behov föreligger. Vi anser att 

kommunen, tillsammans med andra berörda myndigheter och 

civilsamhället måste arbeta för att hitta en gemensam ingång för 

såväl lärare, fritidspedagoger, anhöriga och avhoppare för att 

förebygga och hjälpa de som behöver hjälp och stöttning.   

 

För att förebygga och bekämpa våldsbejakande extremism krävs 

betydligt mer än att hänvisa till generellt värdegrundsarbete om 
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demokrati och jämställdhet. Rektorer, lärare och skolledare måste 

veta hur propagandan sprids, hur man upptäcker att en elev riskerar 

att radikaliseras och vilka beteenden som är oacceptabla vad gäller 

förhållningssätt till våldsbejakande islamistisk extremism. Här finns 

stora kunskapsluckor, då denna form av våldsbejakande extremism 

är ett relativt nytt fenomen för många skolor. Skolan kan inte stå 

handfallen inför att enskilda elever radikaliseras, reser utomlands 

för att begå terrorhandlingar eller sympatiserar med dessa 

fruktansvärda illdåd. Skolans allmänna demokratiska värdegrund är 

dessvärre otillräcklig. För att möta och motverka de specifika hot 

som den våldsbejakande islamistiska extremismen utgör krävs 

ytterligare insatser, i enlighet med de förslag som läggs fram i 

motionen. 

 
Ersättaryttrande  

Christian Carlsson (KD) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Om jag hade haft rösträtt skulle jag ha yrkat enligt följande: 

 

att   bifalla motionen. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Kristdemokraterna har en längre tid förordat att Stockholms stad 

ska utarbeta en strategi mot våldsbejakande islamistisk extremism. 

Vi har också presenterat en rad konkreta förslag för hur Stockholms 

stad kan motverka denna form av extremism. Det är av avgörande 

betydelse att i ett tidigt skede arbeta förebyggande med personer 

som är i riskzonen och som på sikt kan utgöra ett hot för samhället. 

Det är likaså viktigt att ha genomarbetade arbetsmetoder för hur 

personer som har deltagit i olika former av terrordåd utomlands ska 

hanteras då de återvänder. 

 

Kristdemokraterna vill att en länsövergripande exit-verksamhet 

inrättas för islamistiska extremister. Detta arbete skulle kunna 

bedrivas på ett liknande sätt som Fryshusets exit-verksamhet för 

personer som är verksamma inom nazistiska grupper. Vi vill vidare 

bygga upp en struktur för hur eventuella avhoppare kan användas i 

arbetet med att motverka extremism. Personer som själva har varit 

verksamma i terrororganisationer men valt att göra upp med sitt 

förflutna kan omvända radikaliserade ungdomar. Det krävs också 

samverkansorgan på kommunal nivå, där skola, polis, socialtjänst, 

fritidsgårdar och säkerhetspolis kan samarbeta strukturerat. 

Den rödgrönrosa majoriteten presenterade i maj i år en strategi mot 

våldsbejakande extremism. Denna strategi utsattes för omfattande 

kritik då den var vagt formulerad och alldeles för övergripande, där 
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stora delar snarare handlade om extremisters rätt till utbildning, 

bostad och vård, än vikten av förebyggande arbete, exit-verksamhet 

och avradikalisering. En annan svaghet var att strategin behandlade 

alla former av extremism samtidigt, vilket gör att de föreslagna 

åtgärderna inte blir tillräckligt konkreta. Det är vanligtvis olika 

typer av personer, från olika miljöer och olika bakgrund, som 

ansluter sig till en organisation som IS jämfört med exempelvis 

AFA. Därmed krävs också olika former av insatser och åtgärder. Vi 

anser att det brådskar att ta fram en betydligt skarpare strategi mot 

våldsbejakande extremism, då det har gått mer än sex månader 

sedan den ursprungliga strategin presenterades och då frågan måste 

ges högsta prioritet. Utbildningsförvaltningen borde dock redan nu 

intensifiera sitt arbete för att motverka våldsbejakande islamistisk 

extremism. 

 

Av remissvaret på den aktuella motionen att döma tas dock inte 

frågan om våldsbejakande extremism på tillräckligt stort allvar. Det 

anses exempelvis inte att det finns skäl att genomföra en särskild 

satsning för att utbilda skolpersonal i hur man identifierar och 

motverkar islamistisk radikalisering. Istället hänvisas till att grund- 

och gymnasieskolan redan har i uppdrag att förmedla en 

demokratisk värdegrund, normkritik och HBTQ-kompetens. Enligt 

argumentationen anser man inte heller att det behövs särskilda 

samverkansorgan med aktörer såsom socialtjänst, skola, polis, 

fritidsgårdar och särkerhetspolis. 

 

För att förebygga och bekämpa våldsbejakande extremism krävs 

betydligt mer än att hänvisa till generellt värdegrundsarbete om 

demokrati och jämställdhet. Rektorer, lärare och skolledare måste 

veta hur propagandan sprids, hur man upptäcker att en elev riskerar 

att radikaliseras och vilka beteenden som är oacceptabla vad gäller 

förhållningssätt till våldsbejakande islamistisk extremism. Här finns 

stora kunskapsluckor, då denna form av våldsbejakande extremism 

är ett relativt nytt fenomen för många skolor. Skolan kan inte stå 

handfallen inför att enskilda elever radikaliseras, reser utomlands 

för att begå terrorhandlingar eller sympatiserar med dessa 

fruktansvärda illdåd. Skolans allmänna demokratiska värdegrund är 

dessvärre otillräcklig. För att möta och motverka de specifika hot 

som den våldsbejakande islamistiska extremismen utgör krävs 

ytterligare insatser, i enlighet med de förslag som läggs fram i 

motionen. 
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§ 14   

Villa Gorilla ./. Stockholms stad genom dess 

utbildningsnämnd 

Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar samt åberopar det bilagda yttrandet till 

Förvaltningsrätten i mål nr 20674-15, avdelning 33.  

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, i 

enlighet med tidigare utfärdad fullmakt föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 9 

november 2015, dnr 1.8.1-8911/2015. 

 

Den 26 augusti 2015 avslog utbildningsnämnden 

(delegationsordning 101) ansökan från Personal- och 

föräldrakooperativet Villa Gorilla, Kronobergsgatan 3, 112 38 

Stockholm, org. nr. 716421-3600 om att permanent få utöka 

platsantalet med två platser från 19 till 21 platser från och med 

augusti 2015. Ansökan avslogs med hänvisning till att lokalerna inte 

har den storlek och ändamålsenlighet som behövs för att syftet med 

utbildningen ska kunna uppfyllas och att lokalerna inte kan 

tillgodose barnens behov av en trygg omsorg i god miljö med ett 

utökat antal platser (2 kap 35 § och 8 kap 2 och 8 §§ skollagen).  

 

Huvudmannen har överklagat beslutet och Förvaltningsrätten i 

Stockholm har förelagt nämnden att yttra sig. 

 

Förvaltningen bedömer att det som framförs i överklagandet inte 

påverkar förvaltningens bedömning i beslutet om avslag och att 

huvudmannen inte visat att lokalen är ändamålsenlig för fler än det 

antal barn som nämnden redan godkänt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning tillsammans med stadens juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar samt åberopar det bilagda yttrandet (bilaga 1) 

till Förvaltningsrätten i mål nr 20674-15, avdelning 33.  

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, i 

enlighet med tidigare utfärdad fullmakt föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15  

Deltagande i seminarium om lokalt demokratiarbete och social 

hållbarhet den 4 december 2015 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att utse Sara Jendi Linder (M), 

Richard Åkesson (MP) Edith Ringmar (V), Freddy Grip (V) 

och Jenny Sandsten (Fi) att representera utbildningsnämnden 

på seminariet om lokalt demokratiarbete och social hållbarhet 

den 4 december 2015. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

  

Ärendet 

Sara Jendi Linder (M), Richard Åkesson (MP) Edith Ringmar (V), 

Freddy Grip (V) och Jenny Sandsten (Fi) har anmält att de önskar 

att delta som representanter för utbildningsnämnden på seminariet 

om lokalt demokratiarbete och social hållbarhet den 4 december 

2015. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade att nämnden ska utse Sara Jendi Linder (M), 

Richard Åkesson (MP) Edith Ringmar (V), Freddy Grip (V) och 

Jenny Sandsten (Fi) att delta som representanter för 

utbildningsnämnden på seminariet om lokalt demokratiarbete och 

social hållbarhet den 4 december 2015. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet 

med hans yrkande. 
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§ 16  

Övriga frågor 

Skrivelse från M, L, C och KD om ”Brukarundersökning till skolor, 

elever och föräldrar som reser med Samtrans” anmäldes. 

Skrivelse från M, L och KD om ”åtgärder för trygghet och studiero 

i Stockholms skolor” anmäldes. 

 

Skrivelserna lämnades till förvaltningen för beredning. 

 

 

Förvaltningen informerade om nämndens vårdgivaransvar och 

projektet ”Från nyanländ till nyanställd”. 


